中華民國博物館學會《博物館與文化》稿約

- 一、《博物館與文化》為提昇博物館學術研究質量,擴展博物館學之於當代 文化發展的學理發展與論述觀點,提供原創性學術論文發表園地,歡迎 海內外學者賜稿。
- 二、本刊一年出版二期,於每年六月及十二月出刊。全年收稿,隨到隨審, 不以當期主題為限。
- 三、本刊所謂學術論文包括研究論文(Research Article)、評論論文(Review Article)、研究紀要(Research Notes)等,本刊所指之研究論文係指具原創性研究成果之正式論文;評論論文係指回顧國內外研究、或評述當代博物館學研究重要議題之論文;研究紀要係指重要經驗研究發現之報告或特定研究議題之概念討論。本刊同時歡迎展示評論(Exhibition Review)與書評(Book Review)。本刊亦將策劃專輯(Special Issue)並得主動邀稿。

四、撰稿原則:

- (一)來稿中、英文撰寫均可,並請註明投稿類別。請以電腦橫打,以微軟 Word 文字處理軟體儲存。學術論文稿件,中文以不超過兩萬字,英 文以不超過一萬二千字為原則(含論文全文、中英文摘要、中英文關 鍵詞、圖表說明及參考文獻);展示評論與書評稿件,中文以不超過 一萬字,英文以不超過五千字為原則。以 Word 的字數統計為準。
- (二)學術論文稿件請附中英文摘要(中文 500 字以內、英文 200 字以內) 與 3-5 個中英文關鍵詞;摘要請簡述研究目的、方法與結果,或內容 要點。
- (三)稿件編排順序為:首頁(中英文標題)、作者簡介、中英文摘要與關鍵詞、本文(註腳請採當頁註方式)、附錄、參考文獻。若有誌謝辭,請於通知文稿接受刊登後再加上,並置於正文後,長度請勿超過六十字。

- (四)本文與中英文摘要中,請勿出現任何個人資料。作者簡介(中英文姓名、服務機構、職稱及通訊地址、電話、傳真號碼、E-mail address) 請另頁敘述。
- (五)稿件體例請依 APA 格式撰寫,如引用一般網路資料請於註腳說明並 附上瀏覽日期,正式期刊及電子書等資料需列入參考文獻,且應載明 瀏覽網址及日期。
- 五、投稿方式:來稿除稿件外,尚需附上投稿者基本資料表與著作財產權 授權同意書(請至本刊網站下載,並於簽名後掃描成 PDF 格式,網址 為

http://www.cam.org.tw/activity/jmc/download/%E4%BD%9C%E8%80%85%E6%8A%95%E7%A8%BF%E8%B3%87%E6%96%99%E8%A1%A8%E8%88%87%E6%8E%88%E6%AC%8A%E6%9B%B8.docx)。來稿請以E-mail 傳送,檔案過大者請以光碟寄送。

- 六、本刊不負責來稿內容之著作權問題(如圖表、照片及長引文等),請作者先行取得著作權持有者之同意。來稿如有一稿多投,違反學術倫理,或侵犯他人著作權者,除由作者自負相關法律責任外,兩年內本刊不再接受該位作者投稿。
- 七、通過刊登之文章,本刊作者享有著作人格權,中華民國博物館學會享有 以下著作財產權之授權:投稿者同意本會以期刊、論文集、光碟、數位 典藏及上載網路等各種方法、形式,不限地域、時間、次數及內容利用 本著作重刊、編輯、出版之權利,且得將本著作建置於網路上,提供讀 者、研究者基於個人非營利性質之檢索、瀏覽、下載及列印。

八、 審稿辦法:

本刊審稿包括預審、初審及複審三個階段。本刊對於來稿,應儘速處理, 無論採用與否,均將於收稿後三個月內以專函奉覆處理現狀。

(一)預審階段

來稿由編輯室進行形式審查,凡符合本刊學術性質及形式要件者,即 由編輯室交付審查。不符合者,本刊將在說明原因後加以退稿,或請 原投稿人加以補正後再投。

(二)初審階段

- 1. 通過預審之文稿由總編輯或編輯委員會聘請兩位審稿委員以雙向 匿名方式進行初審。
- 2. 初審意見分為四類:
 - (1)接受(推薦)刊登;
 - (2) 應按初審意見加以修正,修改後直接刊登;
 - (3) 應按初審意見加以修正,修改後再審查;
 - (4) 不予刊登, 退還原作者。
- 若兩位審稿委員之意見有落差時,編輯委員會將聘請第三位審查 者匿名審查,其審查規準與表格同初審意見表。

(三)複審階段

- 凡審稿委員建議「修改後再審查」之文稿,由本刊去函請作者於兩星期內修改完畢,將修改後之文稿由本刊編輯室交原審稿委員審查。本刊則據複審意見決定採用與否。
- 2. 複審意見分為三類:
 - (1) 複審通過,可刊登;
 - (2) 應按複審意見加以修正,修改後直接接受;
 - (3) 不予刊登,退還原作者。

九、審查作業原則:

- (一)編輯委員會積極瞭解審稿委員之審稿品質,並建立審稿者資料庫,作 為推薦審稿者之依據,以提昇學術刊物水準。
- (二)審稿者名單由編輯委員會推薦適合之專業審稿者,並斟酌投稿者與審稿者之利害關係,確保本刊審稿機制。
- (三)不論審稿中或審稿後,編輯委員會及本刊編輯室對於投稿者及審稿者 之資料應負保密之責。

十、撤稿:

(一)為避免資源浪費,凡投稿本刊之文稿,若於初審階段提出撤稿要求, 本刊兩年內不接受該投稿者投稿。

- (二)初審完成,由本刊編輯室去函要求修改之文稿,須於正式通知後兩星期內修改完畢並寄回本刊編輯室,否則視同自動撤稿。
- (三)惟有特殊原因者,得以 E-mail 提出書面說明,得以延期繳稿期限。
- 十一、本刊因編輯需要,對於接受刊登的文章,保有文字刪修權。
- 十二、校正與抽印本:
- (一)作者應負文稿排版完成後的校對之責,編輯委員會僅負責格式上之校 對。
- (二)本刊編輯室將免費贈送作者該期《博物館與文化》兩本,不另支付作者稿酬。

十三、來稿請寄:

來稿請以 E-mail 寄 service3@cam.org.tw,本刊編輯室將於一星期內回信確認收到。如超過一星期尚未收到回信,可電洽(02)2382-2699轉 5354。

若檔案過大者請以光碟寄送: 100臺北市中正區館前路 71 號 5 樓中華民國博物館學會《博物館與文化》編輯室收。

十四、第 25 期專輯主題:博物館與公共博物館學專題 (2023 年 1 月 15 日截稿,2023 年 6 月出刊)

> 第 26 期專輯主題:美術館與當代社會專題 (2023 年 6 月 15 日截稿,2023 年 12 月出刊)

第 27 期專輯主題:博物館與性別專題 (2024 年 1 月 15 日截稿,2024 年 6 月出刊)

第 28 期專輯主題:博物館與人權專題 (2024 年 6 月 15 日截稿,2024 年 12 月出刊)

Notes for Contributors

- I. Journal of Museum and Culture (JMC) welcomes national and international scholars to contribute their manuscripts, in order to enhance the academic research quantity and quality of museums, expanding theory and perspectives regarding museology in modern culture development, as well as providing a published space for original academic papers.
- II. JMC publishes two volumes semiannually in June and in December. Manuscripts are accepted in a yearlong base and they will be reviewed as soon as JMC receives. Submissions are not limited to the latest theme.
- III. The so-called academic papers in JMC include Research Article, Review Article, and Research Notes etc. In addition to empirical study outcomes, JMC also accepts papers regarding reviews of national and international studies or critiques in related to vital issues on contemporary museum studies. The journal also invites Exhibition Review and Book Review. Accordingly, it will schedule special issue by inviting manuscripts actively.

IV. Principles of Writing Manuscripts:

- i. Submitted manuscripts can be either in Chinese or English and shall be noted which category it belongs. Please type from left to right within Microsoft Word ®. The word limitation is no more than 20,000 words for Chinese academic papers and 12,000 words for English ones (including full paper, Chinese and English abstracts, Chinese and English keywords, captions of tables and figures and references); In terms of Exhibition Review and Book Review, the shall be no longer than 10,000 words in Chinese version and no longer than 5,000 words in English based on word count in Microsoft Word ®.
- Manuscripts of academic papers are required to attach both Chinese and English abstracts (up to 500 words in Chinese and 200 words in

- English) and 3-5 keywords in both languages as well; Abstracts shall summarize research purposes, methodology and results or context.
- iii. Manuscripts shall be edited by the following order: a cover page (with Chinese and English titles), brief introduction of the author, Chinese and English abstracts and keywords, content of the paper (footnotes on each page), appendix, references. The acknowledgements shall be added after the manuscript is accepted to publish. They shall be put right after the full paper and no longer than 60 words.
- iv. Any personal details are not allowed to appear on content of the full paper as well as Chinese and English abstracts. Brief introduction of the author (Chinese and English names, organization, title, contact address, telephone number, fax number, e-mail address) shall be described on another page.
- v. Submitted manuscripts must be written in APA style. Website databases cited in the paper shall be attached browsing date in footnotes and they are not required to list in references.
- V. Methods of Submission: In addition to manuscripts, the author's basic profile and copyright license agreement are required (Please download in JMC's website and scan the form within signature into PDF format, the website link is http://www.cam.org.tw/activity/jmc/download/%E4%BD%9C%E8%80%85%E6%8A%95%E7%A8%BF%E8%B3%87%E6%96%99%E8%A1%A8%E8%88%87%E6%8E%88%E6%AC%8A%E6%9B%B8.docx). Please submit manuscripts via e-mail. If the file is too large, then please send a CD-ROM by mail.
- VI. JMC is not responsible for copyright issues (such as figures and tables, pictures and long citation, etc.). Authors are required to perceive authorization from copyright holders. If manuscripts are submitted into

other published journals, disobeying academic ethics or infringing others' copyrights, the journal will not accept the author's submission within two years and the author shall be responsible for related legal responsibility.

VII. If papers are accepted, the author can obtain moral rights while Chinese

Association of Museums (CAM) can have authorization of economic rights below: contributors agree that CAM can have the right to use manuscripts to be re-printed, edited, and published without being limited in any space, period, times, and content via forms such as journals, proceedings, CD-ROM, digital archives, uploading into internet and so on. Accordingly, papers can be set on World Wide Websites for readers and researchers to look up, browse, download and print in non-profitable condition.

VIII.Methods of Manuscript Review:

Principles of manuscript review in JMC include preliminary review, primary review and re-review. JMC shall deal with contributed manuscripts as soon as possible. No matter manuscripts are adopted or not, JMC shall reply current results via mailed letters within three months.

i. Preliminary Review:

The editorial office reviews formats and layouts of submitted manuscripts. Manuscripts which are consist with JMC's academic quality and format requirement will be submitted to review formally; for what are unqualified, JMC will withdraw manuscripts with explanation or request revision submitted to journal.

ii. Primary Review:

- Manuscripts pass the preliminary review will be then anonymous peer reviewed primarily by two reviewing members hired by the editor-in-chief or the editorial board.
- 2. Opinions regarding primary review are divided into four categories:
 - (1) Accepted(recommended) to be published.

- (2) Revision submitted to journal, to be published directly after amendment.
- (3) Revision submitted to journal, review again after amendment.
- (4) Rejected to the author, not to be published.
- 3. If two reviewing members hold different views on the same manuscript, the editorial board will hire the third member to review anonymously. The review standard and the form are the same as primary review opinion form.

iii. Re-review:

- JMC will send a notification letter to those whose manuscripts are suggested "Revision submitted to journal" by reviewing members. Authors shall revise manuscripts in two weeks and submit to the editorial office so that the original reviewers will then re-review. JMC will decide whether the manuscript is accepted or not according to the re-review result.
- 2. There are three categories of re-review opinions:
 - (1) Accepted in the re-review, publishable.
 - (2) Shall amend based on re-review opinions, accepted directly after amendment.
 - (3) Rejected to the author, not to be published.

IX. Principles of Review Process:

- The editorial board will actively realize members' reviewing quality and establish a database of reviewers. It will be the source for recommending reviewers to increase levels of academic journals.
- ii The editorial board is in charge of recommending suitable and professional reviewers to build up the reviewer list. Meanwhile the board shall evaluate vital interest between contributors and reviewers to ensure JMC's review mechanism.
- iii. Whether during or after the review, the editorial board and the JMC editorial office take responsibility for confidentially keeping details

of contributors and reviewers.

X. Manuscript Withdrawal:

- To avoid wasting resources, if contributors request JMC to withdraw his/her submitted manuscripts, the JMC will not accept the same person's submission in the following two years.
- ii. After the preliminary review, contributors shall revise their manuscripts and reply to the JMC editorial office within two weeks once receiving the "revision submitted to journal" notification letter. Otherwise, the manuscripts will be considered withdrawal.
- iii. For those who have special reasons, e-mails with literal explanation might be accepted to extend the submission deadline.
- XI. JMC holds the rights to delete or adjust words toward accepted papers when editing is required.

XII. Rectification and Offprints:

- Authors are responsible for proofreading manuscripts after the editing progress is done. The editorial office is only in charge of checking the format.
- JMC editorial office will deliver two volume copies of "Journal of Museum and Culture" to authors free of charge and authors will not get extra paid.

XIII.Manuscript Submission:

Please e-mail manuscripts to service3@cam.org.tw, JMC editorial office will reply an e-mail to confirm within one week.

Once you do not receive a replied e-mail over than one week, you can contact us via +886-2-2382-2699 ext. 5354

If the file is too large, please send a CD-ROM via parcel to Editorial Office, Journal of Museum and Culture, Chinese Association of Museums.

Address: 5F., No. 71, Guanqian Rd., Zhongzheng Dist., Taipei City 100, Taiwan (R.O.C.)

Topic for Issue 25:Public Museology (Deadline for submission of papers: 15 January, 2023)

Topic for Issue 26: Art Museums and Contemporary Society (Deadline for submission of papers: 15 June, 2023)

Topic for Issue 27: Museum and Gender (Deadline for submission of papers: 15 January, 2024)

Topic for Issue 28: Museum and Human Rights (Deadline for submission of papers: 15 June, 2024)

Please submit and email your paper to: service3@cam.org.tw. We will reply and confirm receving your paper in one week.

【第二十五期專輯主題徵稿說明】 博物館與公共博物館學專題 專題徵稿

客座主編:謝仕淵/國立成功大學副教授

公共博物館學的要旨,係以文化平權的理念為基礎,促令博物館成為 面對衝突與參與協商的溝通平臺,進而重新界定了博物館的定義,乃至博物 館技術的目的,甚或改變了博物館與公眾的關係。因此,當代博物館的新典 範,經常跟多元文化、民主賦權與轉型正義等價值有關。在追求健全公民社 會的歷程中,公共博物館學可為博物館提供重要的方法論基礎。

然而,近年來,博物館定義的激烈論辯,反映的便是公共博物館學的想像各異,如同臺灣社會面對諸多轉型問題,博物館的實踐,也一定跟臺灣的特定脈絡息息相關。

本期歡迎各種企圖回應博物館公共性的理論與實踐的研究,共同為公共博物館學在臺灣,嘗試論述其要旨與脈絡。

截稿日期:2023年1月15日 預定發刊時間:2023年6月

來稿請同時寄至以下信箱: service3@cam.org.tw

【第二十六期專輯主題徵稿說明】 美術館與當代社會專題 專題徵稿

客座主編:林 平/財團法人臺灣美術基金會執行長

當臺灣已具規模與歷史的美術館研究內容和推廣對象,不僅限於「藝術品」與「造型藝術」,而需處理具有「當代性」的視覺文化,它所面對的挑戰與變革是什麼?

超越物質性、涉及概念性與虛擬世界的「視覺藝術」如何典藏?收藏的又是什麼?限地製作、參與式的藝術計劃如何展示?「觀看」的又是什麼?跨域合作的動態音像、行為演出或現場藝術,既非電影院、亦非劇場,走出白盒子該如何創造受眾經驗的空間或儀式?當代的美術館觀眾「知覺」與「思辨」的關聯如何創造?如何經驗「歷史」?如何走入「生活」?如何探查「社會」?在科技載具普及的時代如何製造有必要親臨的「現場」,同時兼顧無邊界的「線上」?如何再造「獨一」藝術的靈光?又如何運用「複製」技術的傳播?世界快速轉變,美術館與美術館學都準備好了嗎?

歡迎針對美術館與當代社會相關議題的研究成果投稿,拓展在新時代思辨美術館價值與方法的研究取徑。

截稿日期: 2023 年 6 月 15 日 預定發刊時間: 2023 年 12 月

來稿請同時寄至以下信箱: service3@cam.org.tw

【第二十七期專輯主題徵稿說明】 博物館與性別專題 專題徵稿

客座主編:簡瑛瑛/國立臺灣師範大學華語文教學系所教授 賴瑛瑛/國立臺灣藝術大學管理與文化政策研究所教授

女性是優先還是附屬?是社會期待還是先天約限?法國女性主義者西蒙德波娃(Simone de Beauvoir)提出女人和第二性(Le DeuxiemeSexe)的社會建構論。女性藝術在歷史書寫上亦未曾獲得重視,無怪乎美國知名藝術史學者琳達·諾克林(Linda Nochlin)要驚呼:為什麼沒有偉大的女性藝術家?20多年前臺灣北美館的「意象與美學:臺灣女性藝術展」及女藝會首次在高美館主辦的「心靈再現:臺灣當代女性藝術展」千呼萬喚終現身。然時至今日女性依舊是美術館觀眾的多數,但是展覽及典藏對象仍多數為男性藝術家。如果多元、包容、永續乃普世的價值,2022年由女藝會和國立臺灣史前文化博物館共同合作的「我們/Women的歷史之前與之後」藝術展,可說是女性藝術豐沛創意及能量的最佳展現。

本期《博物館與文化》擬以「博物館與性別」為主題,邀請相關領域之學者及專家,探討在疫情與後疫情時代博物館與性別、歷史、族群、生態、科技等相關之重要議題,特別歡迎具有創新視角、跨文化、跨領域及多元研究論述的稿件。本期徵稿議題包括(但不限於):

- 性別/酷兒論述的博物館實踐
- •博物館與女性原民/新住民
- 女性文學/影像/藝術跨域
- 性別與科技/生態越界
- 博物館與性別神話系譜學
- 性別與歷史、族裔再現

- 性別與階級、年齡、性傾向課題
- 博物館與女性展覽、典藏等

Etc.

截稿日期:2024年1月15日 預定發刊時間:2024年6月

來稿請同時寄至以下信箱:service3@cam.org.tw

【第二十八期專輯主題徵稿說明】 博物館與人權專題 專題徵稿

客座主編:陳俊宏/東吳大學政治系教授

近年來,博物館與人權議題日益獲得國際社群的關注與倡議。在學術領域上,「博物館行動主義」(museum activism)的提出,反身性思考博物館的社會責任及角色,主張博物館應是一個適合讓各種複雜的人權議題,在此公開辯論、省思與說服的場域,並藉由彼此共享、合作與學習,鼓勵更多博物館參與人權實踐,讓博物館成為社會參與的積極行動者,彰顯博物館於民主社會公共領域的核心價值。另一方面,新興研究領域「人權博物館學」(human rights museology)的出現,吸引許多研究者投入博物館中有關人權相關議題的理論建構與實踐,除了關注博物館如何處理許多國際人權議題,例如國際和平永續發展、氣候變遷以及各種結構性歧視等人權侵害現象外,並透過以人權為本的途徑(human rights-based approach),提出新的工作方法,重新反思博物館在典藏、展示與公共教育的功能,開創思辨博物館價值的新興研究取徑。

本期以《博物館與人權》為主題,邀請博物館從業人員、相關領域學者 與專家,舉凡從博物館行動主義與人權、博物館與集體記憶、困難歷史的展 示與典藏、博物館與人權教育、博物館與新興人權的挑戰等多元面向的探索, 歡迎針對博物館與人權相關議題等研究成果投稿,特別歡迎具有創新視角、 跨領域整合以及多元研究方法的稿件。

截稿日期: 2024 年 6 月 15 日 預定發刊時間: 2024 年 12 月

來稿請同時寄至以下信箱: service3@cam.org.tw

投稿者基本資料表

汉何石坐个人	3717								
bl 4 (Nama)	中文(Chinese)				1D 40	古口 排	西方	t	年
姓名(Name)	英文(English)			12.1	投稿日期		月	目	
共同撰稿者	請依作者之	之排行順	序列出共同	作者,	如為單一	作者免填	۰		
(Coauthors)	2	_ 3	4	5.					
作者資料 (Authors' Info)	服務單位與職稱(Affiliation & Position)) 4	色話		傳真	
	中文(Chine	ese)							
	英文(Engli								
通訊方式 (Correspondence)	郵寄地址			電子郵件					
投稿題目 (Title)	中文(Chinese)								
	英文(English)								
頁首短題									
(Running head) 作者註									
(Author's note)									
投稿類型/說明 (Type of Article)	□ 研究論文 (Research Article) □ 評論論文 (Review Article) □ 研究紀要 (Research Notes)			來稿以中英文撰寫均可,中文以不超過雨萬字, 英文以不超過一萬二千字為原則,文前請寫中、 英文摘要與3-5個關鍵詞。關鍵詞請依筆劃(或 英文字母)順序排列。					
	□ 展示評論 (Exhibition Review) 來稿				萊稿以中英文撰寫均可,中文以不超過一萬字,				
	□ 書評 (Book Review) 英文以不超過五千字為原則。								
稿件字數 (Word Count)	稿件全文(· 共		文、中英文	摘要、	中英文關	鍵詞、圖	圖表說明	及參考	文獻)
兹保證以上所填資 投、違反學術倫理						其他刊物	出版,	亦無一私	高多
I guarantee that the information I provide above is correct, that any part of the paper has not been published or being reviewed elsewhere and that I did not violate academic ethics. The author alone is responsible for legal responsibilities.									
	作者簽名:								
					日期:	年	_月	_ B	

投稿手續:請將稿件、基本資料表、著作財產權授權同意書等以 E-mail 傳送,檔案過大者請以 光碟寄送。

E-mail: service3@cam.org.tw 寄送地址:100台北市中正區館前路71號5樓

收件單位:中華民國博物館學會《博物館與文化》編輯室收

電話: (02)2382-2699 轉 5354

著作財產權授權同意書

本人同意以下篇名爲題之著作乙篇投稿於中華民國博物館學會《博物館與 文化》,本人聲明及保證本著作係原創性著作,絕未侵害第三者之智慧財產權; 若本著作爲二人以上之共同著作,本同意書簽署代表人已通知其他共同著作人 本同意書之條款,並經各共同著作人全體同意授權代爲簽署同意書。

本人同意於本著作於通過審查後刊登於中華民國博物館學會發行之《博物館與文化》,無價授權中華民國博物館學會以期刊、論文集、光碟、數位典藏及網路上載等各種方法、形式,不限期限、地域、次數及內容利用本著作重刊、編輯、出版之權利,且得將本著作建置於網路上,及同意授權中華民國博物館學會得再授權國家圖書館或其他資料庫業者,進行重製、透過網路提供服務、授權用戶下載、列印、瀏覽等行爲。並得爲符合各資料庫之需求,酌作格式之修改。

本同意書爲非專屬授權,本人對本著作擁有著作權。

作者:(本欄需代表人親簽)

題目:

此致

中華民國博物館學會

立同意書人:

身份證字號:

户籍地址:

通訊地址:

電話:

傳真:

電子郵件:

中華民國年月日

Author's Basic Profile

N			Date of Submission				
Name			Year,M	onth, Day			
Coauthors	2 3 4	5.					
	Affiliation / Position		Phone	Fax			
Authors' Info	(1)						
	(2)						
Correspondence	Mailing Address		E-mail Address				
Correspondence							
Title							
Running head							
Author's note							
	Research Article		Exhibition Review				
	☐ Review Article	H	Book Review	w			
	☐ Research Notes	ľ	BOOK Review				
Type of Article	Submitted manuscripts are required to attach	The	e word limitation is no mor	re than 5,000 words.			
(Description)	abstracts and 3-5 keywords. Abstract format shall						
	be one-paragraph without indent, and Keywords						
	are listed by alphabet order. The word limitation is						
	no more than 12,000 words.						
Word Count	The total cumulative isw	oro	ds. (including full paper	r, Chinese and English			
word Count	abstracts, keywords, captions of tables and figures and references)						
I guarantee that the information I provide above is correct, that any part of the paper has not been published or							
being reviewed elsev	where and that I did not violate academic et	hic	s. The author alone is	responsible for legal			
responsibilities.							
	Author's signa	tur	e:				
		D	ate:(Day),	(Month),(Year)			
Methods of Submiss	sion:						
Please submit manu	scripts, the author's basic profile and copyr	righ	nt license agreement v	ia e-mail to			
service3@cam.org.tw. If the file is too large, then please send a CD-ROM by parcel to JMC Editorial Office,							
Chinese Association of Museums.							
[Address: 5F., No. 71, Guanqian Rd., Zhongzheng Dist. Taipei City 100, Taiwan]							
Tel: +886-2-2382-2699 ext 5354							

Copyright License Agreement

I hereby agree to contribute the manuscript which is entitled below to *Journal of Museum and Culture*, Chinese Association of Museums. I declare and warrant this paper is an original work without infringing the intellectual property of any third party. If the paper is written by two or more persons as a joint work, I, as the representative who sign up this agreement, have notified other coauthors clauses of the agreement within consent from all of them

I agree that Journal of Museum and Culture, published by Chinese Association of Museums (CAM) publishes the paper after it passes the review as well as license CAM without compensation. CAM hereby have the right to re-print, edit, and publish without being limited in any space, period, times, and content via forms such as journals, proceedings, CD-ROM, digital archives, uploading into internet and so on. Accordingly, the paper can be set on World Wide Websites, and I agree to grant Journal of Museum and Culture to sublicense National Central Library or any other database provider to reproduce, transmit publicly by Internet, download, print and browse by authorized users. The submissions may be changed in order to meet the requirement of such database.

This agreement is a non-exclusive license. I obtain copyright of the work.

ID number: Address of Household Reg	gistration:		
Mailing Address:	organical.		
Phone number:			
Fax number:			
E-mail Address:			
	(Day),	(Month),	(Year)

Author (signature):